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Abstract

        
Results of 265 synovectomies performed in 265 rheumatoid arthritis patients have been evaluated in this study. Postoperative follow-up covered 5 to 14 years. Pain subsided after the operation, load capacity and flexibility of the operated joints increased. However, as the degenerative changes progressed in the course of the subsequent years, the two last-named parameters increased again. The side effects quota (inflammations, disturbed wound healing with fistula formation) remained below 1 %. Repeat operations became necessary in 18% of the patients.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Ergebnisse von 265 Synovektomien, die an 201 chronischen Polyarthritikern durchgeführt wurden, wurden ausgewertet. Die postoperative Beobachtungszeit betrug zwischen 5 und 14 Jahre. Nach der Operation nahmen die Schmerzen ab, die Belastbarkeit und Beugefähigkeit der operierten Gelenke zu. Allerdings nahmen - mit der Zunahme der degenerativen Veränderungen im Laufe der Jahre - die beiden letzten Parameter wieder zu.


        
Die Nebenwirkungsquote (Entzündungen, Wundheilungsstörungen mit Fistelbildungen) lag unter 1 %. Bei 18% aller Patienten waren Zweitoperationen nötig.
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